
Referat til ordinært menighedsrådet i Vigersted
Onsdag den 21. Septemper kl. 17.30 i

sognehuset.
1. Godkendelse af referater og dagsorden

Referat og dagsorden er godkendt.

2. Post og meddelelser

Kildemarked har brugt strøm fra kirken. Kirken plejer at stille strøm til rådighed og det 
gjorde vi også i år.

Der har været besøg af en rottefænger. Vi har ikke rotter på kirkens område.

3. Økonomi. V. Uffe

a. Budget

Uffe og Søren har deltaget i budgetsamrådsmøde. De informere om at 
ligningsbeløbet er blevet reduceret. Nærmere deltaljer kan ses i budgettet.

Budget for 2023 er godkendt.
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b. Hvordan spare vi?

Vigersted Menighedsråd foreslår at der i vinterperioden kun afholdes 1 gudstjeneste i
pastoratet om søndagen. Dette foreslag forelægges Kværkeby menighedsråd. Der 
skal dog være gudstjeneste i begge kirker ved højtider.

Jens vil prøve at samle bryllupper og andre kirkelige handlinger så antallet af dage 
hvor kirken skal op varmes mindskes.

Temperaturen i kirken blive sænket og kirken vil kun varmes op ved kirkelige 
handlinger. Der skal som minimum holdes en temperatur på 8 grader i kirken. Søren 
og Peter snakker med Arne om det praktiske angående temperaturstyring.

Kirken vil fremover kun være oplyst ved højtider. F. eks. 1. søndag i advent, 
juledagene og allehelgen.

Det er fortsat et mål at kirken bliver mere selvforsynende med blomster.

4. Præstegård og præstebolig

a. Salg af Bredagervej

Der er planlægt et møde mellem Janne, Søren og Provsten for at få klargjort 
mulighederne for at gennemføre et slag af præsteboligen på Bredagervej.

b. Projekt menighedshus Vigersted

Projektet med renovering af den gamle præstegård fortsætter uden system til 
regnvandsopsamling til brug ved f. eks. toiletskyld.



Der vil blive sendt en ansøgning til kommunen om nedlæggelse af bolig i 
præstegården.

5. Nyt ved kontaktperson

Planlægning for medarbejdere på Churchdesk fungere godt.

Der er medarbejdermøde d. 8/10.

Arne vil gerne vide hvor mange midler han har til rådighed til køb af udstyr og generelt 
forbrug. Peter undersøger sagen og snakker med Arne.

Ansættelsesudvalget har udarbejdet en kontrakt til ansættelse af Markus som organist.

Vi ønsker at tilbyde Linea en 10 timers stilling til for babysalmesang og korledere-vikar.

Søren tager kontakt til Tilde for at høre om hvornår hun har lyst til at komme tilbage og 
være korleder.

6. Nyt fra Præstegårdsudvalget

a. Lysalter

Det skal undersøges hvem der betaler for den ødelagte glasplade til lysalteret. Det er 
menighedsrådet opfattelse at glarmesteren må påtage sig denne udgift.

Reparation af kirkens tag begynder i oktober.

Der er brud på en vandledning ved tiendeladen. Jørgen og Peter kontakter forsikring 
og Arne får besked på at starte udbedring af skaden.

7. Nyt fra præsten

a. 3 dage om tro

Der bliver afholdt 3 arrangementer om eftermiddagen hhv. d. 4., 11. og 25. oktober.

b. Sogneudflugt

Det gik rigtig godt. Der var 47 deltagere.

c. Høstgudstjeneste

Der var mange mennesker i kirke til høstgudstjenesten.

8. Arrangementer

a. Afsked med Marianne Piil

Der vil være afskedsreception for Marianne Piil d. 2 oktober efter gudstjenesten.

b. Kirkekaffe

Der vil være kirkekaffe d. 23 oktober.

c. Nørkle-klubben får lov til at bruge konfirmandstuen d. 22 og 23 oktober.

9. Eventuelt

a. Næste møde



Næste møde planlægges til d. 27 oktober kl. 19


